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Írásbeli kérdés!
Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) bekezdése alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Dr. Nagy István agrárminiszter úrnak

,,Milyen esélye van a hazai cukortermelőknek?"
címmel.

Tisztelt Miniszter úr!

Az agrarszektor.hu szakmai hírportálon megjelent ,,Elsodorja a világpiac az utolsó hazai
cukorgyárat" című cikkben a következő rossz hírek voltak olvashatóak a cukorrépa
termesztőknek:
,,A termelést segítő támogatás hazai keretösszege ma 7,984 millió euró, de 2020-ra 7,545
millió euróra mérséklődik. Az összeg meghatározásakor mintegy 19 ezer hektáros potenciális
cukorrépa területtel kalkuláltak a döntéshozók. A tényleges termelés ennél kevesebb hektáron
zajlik: 15 és 18 ezer hektár között szór, idén mintegy 16 ezer hektárt ölel fel. A termelők
tavaly cc. 150 ezerforint támogatáshozjuthattak hektáronként, idén viszont gyengébb aforint
árfolyama és kisebb a növény termőterülete is, úgyhogy minden esély megvan a hektáronkénti
160 ezer forintos támogatásra. Ez épp jókor jön, mert a cukor árának esését az egyetlen
megmaradt hazai (egyébként az osztrák Agrana kezében lévő) cukorgyár igyekszik a termelők
felé érvényesíteni.
Idén hektáronként átlagosan 65-67 tonnás cukorrépatermésre van kilátás, a cukortartalom
14, 5 százalék körüli. A hozam nem rossz, támogatással együtt rentáblis lehet a termelés -
mondja Berki Gyula. Egy hektárnyi cukorrépa előállítása ugyanis 650-700 ezer forintot
emésztfel, míg a bevétel 500 ezerforint körül alakul. Vagyis a támogatás létkérdés a termelők
számára. Azt viszont nem tudni, hogy a következő uniós pénzügyi ciklusban is
megmaradhatnak-e a termeléshez kötött támogatások, és ha igen, azokat uniós borítékból
vagy hazai forrásból kell-e majd finanszírozni? Könnyen előállhat egy olyan forgatókönyv,
ami gazdaságtalanná teszi a hazai cukorrépa termelést. "

A fentiek miatt kérdezem Miniszter urat:

1. Mit kíván tenni az Agrárminisztérium a hazai cukorrépa termesztés fennmaradása
érdekében?

2. Milyen esélye van így a hazai termelőknek és a hazai cukoripamak?

Budapest, 2018. október 18.
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